

23 February 2025 23 فبراير 2025*م*

To: Bahrain Bourse Kingdom of Bahrain السادة/ بورصة البحرين مملكة البحرين

Nomination Results for the Membership in the Board of Directors of Bank ABC

قائمة نتائج الترشح لعضوية مجلس إدارة ينك ABC

Further to the announcement of Bank ABC (Arab Banking Corporation B.S.C.) (the "Bank") dated 6 January 2025 regarding the nomination announcement for appointment/election to the Board of Directors for its 15th term for a new three-year term (2025-2028), we announce below the list of nominees who have fulfilled all nomination requirements, based on the nominations received, as follows:

الحاقاً بالاعلان الصادر بتاريخ 6 يناير 2025م عن بنك (ABCالمؤسسة العربية المصرفية (ش.م.ب)) ("البنك") بشأن فتح باب الترشح لعضوية مجلس إدارة البنك لدورته الخامسة عشر لفترة جديدة مدتها ثلاث سنوات مالية (2025-2028)، نعرض فيما يلي قائمة السادة المرشحين للتعيينً/الانتخاب لشغل عضوية مجلس الإدارة، وذلك استنادا إلى الترشيحات المستلمة للمرشحين الذين استوفوا كل الشروط المتطلبة لهذا الترشيح، كما يلي:

- 1. H.E. Mr. Naji Mohamed Issa Belgasem
- Mr. Amer Mohamed Karkar
- 3. Mr. Mohamed Hassadi
- 4. Mr. Abdulaziz Fahad Alhudaib
- 5. Mr. Edrees Ahmad
- 6. Mr. Manaf Abdulaziz Al Hajiri
- Mr. Abdulfattah Ghaffar
- 8. Mr. Khalil Ibrahim Nooruddin
- Dr. Marouane El Abassi
- 10. Dr. Ibrahim Eldanfour
- 11. Ms. Layla Algassab
- 12. Mr. Ahmed Abdulbari Abdulghaffar
- 13. Mr. Mahmood Radhi
- 14. Dr. Jehad El-Nakla
- Mr. Ismail AlSarraf
- Ms. Fatima Ashoor
- 17. Dr. Ahmed Ali Attiga
- 18. Mr. Husain Alshehab
- 19. Mr. Yusuf Hasan

- سعادة السيد / ناجي محمد عيسي بلقاسم
 - السيد/ عامر محمد كركر .2
 - السيد/ محمد حصادي .3
 - السيد/ عبد العزيز فهد الهديب .4
 - .5
 - السيد/ إدريس أُحمد السيد/ مناف عبد العزيز الهاجري .6
 - السيد / عبد الفتاح غفّار .7
 - السيد / خليل إبراهيم نورالدين .8
 - الدكتور / مروان العباسي .9
 - الدكتور / إبراهيم الدنفور .10
 - السيدة / ليلي القصّابُ .11
 - السيد / أحمد عبدالباري عبد الغفار .12
 - السيد / محمود رضي .13
 - الدكتور / جهاد النقلة .14
 - السيد / إسماعيل الصراف .15
 - .16
 - السيدة / فاطمة عاشـور الدكتور / أحمد علي عتيقة .17
 - السيد / حسين آل شهاب

19. السيد / يوسف حسن

تجدون مرفق نسخ من السيرة الذاتية لقائمة

المرشحين المذكورين أعلاه.

The professional profiles of the above listed candidates are attached.

Name	Fatema Yusuf		الإسم
Title	Group Head of Corproate Communications		المسمى الوظيفي
ختم الشركة Company Seal		Signature التوقيع	
is supposed the supposed to th			
BRANKING CORPORATOR			

T +973 1754 3000 F +973 1753 3163



Nominees for Board Membership of Bank ABC قائمة المرشحين لعضوية مجلس إدارة بنك ABC أولًا: المرشحونٍ للتعيين من قبل المساهمينٍ First: Nominees for appointment by the principal الًرئيسييِّن وفعًاً للمادة 19 (ب) من النظام الأساسي shareholders in accordance with Article 19(b) of the **Company's Articles of Association** أ) مرشحو مصرف ليبيا المركزي: A) Central Bank of Libya Nominees: H.E. Mr. Naii Mohamed Issa Belgasem سعادة السيد / ناجي محمد عيسي بلقاسم درجة البكالوريوس في المحاسبة، جامعة طرابلس (1993)؛ Bachelor's degree in Accounting, University of Tripoli (1993); درجة الماجستير في الخدمات المصرفية الدولية والتمويل، Master's degree in International Banking and Finance, جامعة بيدفوردشاير، المملكة المتحدة (2010). University of Bedfordshire, UK (2010). محافظ مصرف ليبيا المركزي. Governor of the Central Bank of Libya.

Mr. Belgasem previously held several key positions at the Central Bank of Libya, including Director of the Banking and Monetary Supervision Department, Director of the Research and Statistics Department, and Deputy Director of the Research and Statistics Department for Research Affairs. He joined the Central Bank of Libya in 1995 as a researcher and financial analyst in the Research and Statistics Department. Earlier in his career, he was a lecturer in accounting at the

Center for Administrative and Financial Sciences.

Served on the Boards of the National Commercial Bank, Banque BIA Paris, and the Arab Monetary Fund. His expertise covers macroeconomic policies, financial stability, and monetary control, supported by extensive training from international financial institutions. He has over 25 years of experience in banking and finance, specifically at the Central Bank.

الإدارية والمالية.

السيد/ عامر محمد كركر شهادة الدراسات العليا في الاستراتيجية المحاسبية والمالية، جامعة نوتنغهام ترنت (2012).

شغل السيد بلقاسم سابقًا عدة مناصب رئيسية في مصرف ليبيا

لشؤون البحوث. انضم إلى مصرف ليبيا المركزي عام 1995 كباحث

شغل عضوية مجالس إدارة المصرف التجاري الوطني، و "بنك بي آي إيه باريس"، وصندوق النقد العربي. تشمل خبرته السياسات

الاقتصادية الكلية، والاستقرار المالي، والرقابة النقدية، مدعومة

بتدريب مكثف من الْمؤسسات الماليّة العالمية. يتمتع بخبرة تزيد

عن 25 عامًا في القطاع المصرفي والمالي، وتحديدًا في المصرف

المركزي، بما في ذلك مدير إدارة الرقابة على المصارف والنقد،

مدير إدارة البحوث والإحصاء، ونائب مدير إدارة البحوث والإحصاء

ومحلل مالي في إدارة البحوث والإحصاء. في وقت سابق من

مسيرته المهنية، عمل كمحاضر في المحاسبة بمركز العلوم

عضو مجلس إدارة مصرف ليبيا المركزي (تعيّن في أكتوبر 2024).

شغل السيد كركر سابقًا عضوية مجليس إدارة مصرف الواحة (أكتوبر 2023 - أكتُوبر 2024)، حيث كُلِّفَ بَمهَام في لجنتي الحوكمة والمراجعة الداخلية. تقلد عدة مناصب تنفيذية في وزارة المالِّية والتَّخطُيط، بما في ذلك نائب رئيس قسم الْاقتَصاد الكُّلِّي والتحليل المالي، محلل ميزانية، ومدير مكتب المراجعة الداخلية. بدأ مسيرته المهنية محاسبًا مصرفيًا في مصرف الجمهورية عام

يتمتع بأكثر من 25 عامًا من الخبرة في مجال المحاسبة، التحليل المالي، والتدقيق الداخلي.

Mr. Amer Mohamed Karkar

Postgraduate degree in Strategic Accounting and Finance, Nottingham Trent University (2012).

Board Member of the Central Bank of Libya (appointed in October 2024).

Mr. Karkar previously served as a Board Member of Al-Waha Bank (October 2023 - October 2024), where he was assigned to the Governance and Internal Audit Committees. Held several senior roles at the Ministry of Finance and Planning, including Deputy Head of the Macroeconomic and Financial Analysis Department, Budget Analyst, and Head of the Internal Audit Department. Began his career at Jumhouria Bank in 1996.

Has over 25 years of experience in accounting, financial analysis, and internal auditing.

Mr. Mohamed Hassadi

Bachelor's degree, Queen Mary University, University of London.

Advisor to Governor of the Central Bank of Libya on Foreign Relations and International Cooperation Affairs.

السيد/ محمد حصادي

درجة البكالوريوس، جامعة كوين ماري، جامعة لندن.

مستشار لمحافظ مصرف ليبيا المركزي لشؤون العلاقات الخارجية والتعاون الدولي.



Mr. Hassadi served as Governor's Advisor on AML, CFT, and International Relations at the Central Bank of Libya, Financial Crime Governance SME at ABC International Bank in London, and Director of the Libyan FIU. Held key positions at the Central Bank of Libya, including Foreign Relations Section Head. Served as Director of Retail Banking at United Bank for Commerce and Investment (Part of AUB Group) and held multiple roles at Libyan Qatari Bank and Sahara Bank BNP Paribas.

Deputy Chairman at Arab Turkish Bank in Turkiye. Previously served as Deputy Chairman of the Board of Directors at Andalus Bank and as a Board Member at the same institution.

Has extensive experience in financial governance, international relations, anti-money laundering (AML), and counter-financing of terrorism (CFT). His expertise extends to strategic committees and international high-level delegations.

شغل السِيد/ حصادي سابقًا منصب مستشار المحافظ لمكافحة غسل الأموال وتمويل الإرهاب والعلاقات الدولية في مصرف ليبيا المركزي، وخبير حوكمة الجرائم المالية في بنك ABC الدولي بلندن، ومدير وحدة المعلومات المالية الليبية. تولى مناصب رئيسية في مصرف ليبيا المركزي، بما في ذلك رئيس قسم العلاقات الخارجية. شغل منصب مدير الخدمات المصرفية للأفراد في المصرف المتحد للتجارة والاستثمار (جزء من مجموعة AUB) وتولَّى عدة أدوار في المصرف الليبي القطري ومصرف الصحراء .BNP Paribas

نائب رئيس مجلس إدارة البنك العربي التركي في تركيا. شغل سابقًا منصب نائب رئيس مجلس إدارة مصرف الأندلس وعضو مجلس إدارة في نفس المؤسسة.

يتمتع بخبرة واسعة في الحوكمة المالية، والعلاقات الدولية، ومكافحة غسل الأموال(AML) ، ومكافحة تمويل الإرهاب (CFT) تمتد خبرته إلى اللجان الاستراتيجية والوفود الدولية رفيعة

B) Kuwait Investment Authority Nominees:

Mr. Abdulaziz Fahad Alhudaib

Bachelor of Business Administration, International Business Richmond, the American International University

Executive Director for Planning and Senior Management at the Kuwait Investment Authority (KIA).

Mr. Alhudaib previously served as Chairman of Kuwait Flour Mills & Bakeries, Chairman of TRI International Consulting Group (TICG), and Board Member at Kuwait Investment Company.

Has over 17 years of experience in sovereign wealth fund management and global investment strategies. Extensive expertise in strategic asset allocation, risk management, financial governance, and sustainability integration.

Mr. Edrees Ahmad

Master's degree from Kuwait University in Economics, and Undergraduate Degree of Science in Economic and Minors in Political Science and History from Virginia Tech.

Mr. Ahmed has19 years of international investment experience as part of the Equities Department at Kuwait Investment Authority. As the Manager of the European Equity Division, he overlooks investments in publicly listed European securities. He's been appointed to various Board of Directorships such as Jordan Phosphate Mines Company, Bank of Bahrain and Kuwait, China WOFE Company and Asiya Capital Investment Company. As a Board Member, he has been assigned to various Board committees like the Audit, Risk, Investments and Governance.

ب) مرشحو الهيئة العامة للاستثمار- دولة الكويت:

السيد/ عبد العزيز فهد الهديب بكالوريوس إدارة الأعما^ل، الأعمال الدولية

ريتشموند، الجامعة الأمريكية الدولية

المدير التنفيذي لقطاع التخطيط والإدارة العليا في الهيئة العامة

شغل السيد/ الهديب سابقًا منصب رئيس مجلس إدارة شركة مطاحن الدقيق والمخابز الكويتية، ورئيس مجلس إدارة شركة (TRI International Consulting Group (TICG)، وعضو مجلس إدارة شركة الكويت للاستثمار.

يتمتع بخبرة تزيد عن 17 عامًا في إدارة صناديق الثروة السيادية والاستثمار العالمي. لديه خبرة واسعة في التخصيص الَّاستراتيجي للأصول، وإدارة المخاطر، والحوكمة المالية، ودمج معايير الاستدامة.

السيد/ إدريس أحمد

ماجستير من جامعة الكويت في الاقتصاد، بكالوريوس في العلوم في الاقتصاد والتخصصات الفرعية في العلوم السياسية والتاريخ ِ من جامعة فرجينيا للتكنولوجيًا.

يتمتع السيد/ أحمد بخبرة 19 عامًا في مجال الاستثمار الدولي كجزء من إدارة الأسهم في هيئة الاستثمار الكويتية. بصفته مديرًا لقِسم الأسهم الأِوروبية، فهو يشرف على الاستثمارات في الأوراق المالية الأوروبية المدرجة في البورصة. وقد تم تعيينه في العديد من مجالس الإدارة مثل شركة مناجم الفوسفات الأردنية، وبنك البحرين والكويت، وشركة WOFE الصينية، وشركة آسيا كَابيتال للاستثمار. وباعتباره عضوًا في مجلس الإدارة، شغل عضوية العديد من لجّان مجلس الإدارة مثل لجنة التدقيق، والمخاطر والاستثمارات والحوكمة.



Second: Nominees by the private sector shareholders

ثانياً: المرشحون من قبل شريحة الجمهور من المكتتبين

Mr. Manaf Abdulaziz Al Hajiri

M.Sc. in Civil Engineering from Kuwait University. B.Sc. in Civil Engineering (Distinction) from Kuwait University.

Currently an independent advisor.

Mr. Al Hajiri previously served as the State of Kuwait's Minister of Finance and Minister of State for Economic Affairs and Investments, Former CEO of Kuwait Financial Centre Markaz.

Has over 35 years of experience in business, investments, and finance, with several affiliations across different sectors.

السيد/ مناف عبد العزيز الهاجري

ماجستير هندسة مدنية من جامعة الكويت بكالوريوسُ هندسة مدنية من جامعة الكُويت

حاليًا مستشار مستقل.

شغل سابقًا منصب وزير المالية ووزير الدولة للشؤون الاقتصادية والاستثمار في دولة الكويت. كما كان الرئيس التنفيذي للمركز المالي الكُويتي "المركز".

لديه أكثر من 35 عامًا من الخبرة في مجالات الأعمال والاستثمارات والمالية، بالإضافة إلى عضويات في قطاعات

Mr. Abdulfattah Ghaffar

Bachelor's Degree in Accounting (1984).

Mr. Ghaffar has extensive experience in financial management and strategic leadership. Born in 1961, he has built a distinguished career in the banking sector, holding key executive positions in major financial institutions.

He has served as General Manager of Al-Ummah Bank, Al-Jumhuriya Bank, and the Libyan Islamic Bank, playing a pivotal role in their growth and operational success. He has also held governance roles as Vice Chairman and Board Member of UBCI Bank Tunisia and Board Member of Ahli United Bank Bahrain. Beyond his executive and board positions, Mr. Ghaffar has been a leading advocate for banking sector development in the region. He has served as Chairman of the Libyan Banking Association and the Maghreb Banking Union, contributing to policy development and regional financial integration.

His expertise extends into investment management, where he has held key positions, including Chairman and General Manager of the Long-Term Investment Portfolio and Board Member of the Libyan Domestic Investment Fund. His leadership in these roles has focused on fostering sustainable investment strategies and enhancing economic growth.

With a career spanning several decades, Mr. Ghaffar remains a key figure in the financial sector, shaping banking and investment policies in Libya and the broader region.

السيد / عبد الفتاح غفّار بكالوريوس في المحاسبة (1984).

يمتلك السيد/ غفّار خبرة واسعة في الإدارة المالية والقيادة الْاستراتيجية. وُلد عام 1961، وقد بنى مسيرة مهنية متميزة في القطاع المصرفي، حيث شغل مناصب تنفيذية رئيسية في مؤسسات مالية كيري.

تولى منصب المدير العام لكل من مصرف الأمة، مصرف الجمهورية، واُلمصرف الليبي الإُسلامي، حيث لعب دورًا محوريًا في نموها ونجاح عملياتها التشغيلية. كما شغل مناصب في مجال الحوكمة المصرفية، حيث كان نائب رئيس مجلس الإدارة وعضو مجلس الإدارة في بنك UBCI تونس، وعضو مجلس الإدارة في البنك الأهلي المتحد – البحرين. إلى جانب مناصبه التنفيذية ومهامه في مجالس الإدارة، كان السيد غفّار من أبرز المدافعين عن تطوير القطاع المصرفي في المنطقة. شغل منصب رئيس الجمعية الليبية للمصارف ورئيس الاتحاد المغاربي للمصارف، حيث ساهم في وضع السياسات وتعزيز التكامل المالي الإقليمي.

تمتد خبرته أيضًا إلى إدارة الاستثمارات، حيث تولى مناصب قيادية مهمة، من بينها رئيس مجلس الإدارة والمدير العام لمحفظة الاستثمار طويلة الأجل، وعضو مجلس إدارة صندوق الاستثمار المحلي الليبي. وقد ركزت قيادته في هذه الأدوار على تعزيز استراتيَّجيات الَّاسْتِثمار المستدام ودَّفع عجلة الَّنمو الاقتصادي.

على مدار مسيرته المهنية التي تمتد لعدة عقود، يظل السيد/ غفّار شخصية بارزة في القطاع المالي، يساهم في تشكيل السياسات المصرفية والاستثمارية في ليبيا والمنطقة بشكل عام.

Mr. Khalil Ibrahim Nooruddin

Bachelor of Science in Systems Engineering, King Fahad University of Petroleum and Minerals, Dhahran, Kingdom of Saudi Arabia.

Master of Science in Quantitative Methods and Finance, Leonard N. Stern School of Business, New York University, New York, U.S.A.

Chartered Financial Analyst (CFA), CFA Institute, Charlottesville, Virginia, U.S.A.

Mr. Nooruddin is a senior banker with over 40 years of

السيد / خليل إبراهيم نورالدين

بكالوريوس في العلوم تخصص هندسـة النظم، جامعة الملك فهد للبتروكُ والمعادن، الطَّهِران، المملكة العربية السعودية. ماجسُ تيرً في علوم الأُساليب الكمية والتمويل، كليّة ليونارد إن ستيرن للأعمال، جامعة نيويورك، نيويورك، الولايات المتحدة

محلل مالي معتمد (CFA)، معهد المحللين الماليين المعتمدين، شارلوتسفيل، فيرجينيا، الولايات المتحدة الأمريكية.

يُعد السيد/ نورالدين أحد كبار الموظفين المصرفيين، ويتمتع بخبرة تزيد عن 40 عامًا اكتسبها من خلال العمل في الشركات المالية



experience in local and international financial firms, serving at both executive and board levels.

Currently, he is the Managing Partner of Capital Knowledge, a management and financial consulting firm. Over the past twelve years, he has concluded several consulting and restructuring assignments for financial institutions, working on strategy formulation and implementation.

Previously, he was a member of the Management Committee of Investcorp Bank, Bahrain; Vice President at UBS Asset Management in London and Zurich; Vice President at Chase Manhattan Bank in Bahrain; and Operations Research Analyst at Bahrain Petroleum Company, Bahrain.

He currently serves on the board of RA Holdings, formed under the authorization of a U.S. bankruptcy court to oversee the liquidation of Arcapita Investment Bank, Bahrain.

Previously, he served on the boards of Gulf International Bank, Bank Al Khair, Ithmaar Investment Bank, Bahrain Islamic Bank, Takaful Insurance Company, and Bahrain Financing Company. المحلية والعالمية على المستوى التنفيذي ومستوى مجلس الادارة.

حاليًا، يشغل منصب الشريك الإداري لشركة Capital Knowledge، وهي شركة استشارات إدارية ومالية. وعلى مدار الاثني عشر عامًا الماضية، أتم العديد من مهام الاستشارات وإعادة الهيكلة للمؤسسات المالية، حيث عمل على صياغة الاستراتيجيات وتنفيذها.

شغل سابقًا منصب عضو في اللجنة الإدارية لبنك إنفستكورب، البحرين، كما تولى منصب نائب رئيس شركة UBS Asset Management في لندن وزيورخ، ونائب رئيس بنك تشيس مانهاتن في البحرين، ومحلل بحوث العمليات لدى شركة نفط البحرين، البحرين.

حاليًا، يشغل منصب عضو في مجلس إدارة شركة RA Holdings، والتي تم تشكيلها بموجب تفويض من محكمة الإفلاس في الولايات المتحدة الأمريكية للإشراف على تصفية أعمال بنك أركابيتا الاستثماري، البحرين.

سابقًا، شغل عضوية مجالس إدارة بنك الخليج الدولي، بنك الخير، بنك الإثمار الاستثماري، بنك البحرين الإسلامي، شركة التكافل للتأمين، وشركة البحرين للتمويل.

Dr. Marouane El Abassi

Doctorate in Economics, University of Paris 1, Panthéon Sorbonne.

Dr. El Abassi has expertise in political economy, fiscal policy, and monetary policy, contributing to macroeconomic stability.

As Governor of the Central Bank of Tunisia and World Bank Representative to Libya, he led key reforms and fostered strong stakeholder relationships.

His academic career includes lecturing globally and publishing extensively on economics. His insights into financial systems and global trends are widely recognized.

In 2019, he was awarded "Best Governor of a Central Bank in MENA" for his leadership.

Dr. Ibrahim Eldanfour

Ph.D. in Accounting, Glasgow Caledonian University, Glasgow, The United Kingdom.

Dr. Eldanfour is the Chief Executive Officer of the Libyan African Investment Company (LAICO) and Chairman of BSIC Gambian Bank, Gambia.

He is a Member of the European Accounting Association (No. 95844), a founding member of the Libyan Accountants Association, and a collaborator at the Academic of Postgraduate Studies, Misurata, Libya.

Previously, Dr. Eldanfour was Chairman of Ensemble Hotel Holdings, South Africa, Director of Libya for Investment Company, Egypt, Chairman of LAICO Hotels & Resorts Management Company, Liechtenstein, and Director of Waha Bank, Libya.

الدكتور / مروان العباسي

دكتوراه في الاقتصاد، جامعة باريس 1، بانتيون سوربون.

الدكتور العباسـي يتمتع بخبرة واسعة في الاقتصاد السـياسـي والسـياسـات المالية والنقدية، مما سـاهم في اسـتقرار الاقتصاد الكلم.

شَغل منصب محافظ البنك المركزي التونسي ومنصب ممثل البنك الدولي في ليبيا، حيث قاد إصلاحات مهمة وعزز العلاقات مع الجهات الوطنية والدولية.

بمتلك مسيرة أكاديمية مرموقة، حيث قام بالتدريس عالميًا ونشر أبحاثًا اقتصادية عديدة. وتُعكس أعماله فهمًا عميقًا للأنظمة المالية والاتجاهات الاقتصادية العالمية.

في عام 2019، حصل على جائزة "أفضل محافظ بنك مركزي في منطقة الشرق الأوسط وشمال إفريقيا" تقديرًا لقيادته المتميزة.

الدكتور / إبراهيم الدنفور

دكتوراه في المحاسبة، جامعة چلاسچو، المملكة المتحدة.

الدكتور الدنفور يشغل حاليًا منصب المدير التنفيذي للشركة الليبية للاستثمارات الأفريقية (لايكو)، وهو رئيس مجلس إدارة مصرف الساحل والصحراء - غامبيا.

وهو عضو المنظمة الأوروبية للمحاسبة (رقم 95844)، وعضو مؤسس في منظمة المحاسبين الليبيين، ومحاضر متعاون في أكاديمية الدِراسات العليا، مصراته.

شغل سابقًا عدة مناصب، من بينها رئيس مجلس إدارة شركة إنسامبل القابضة للفنادق، جنوب أفريقيا، وعضو مجلس إدارة الشركة الليبية للاستثمار، مصر، ورئيس مجلس إدارة شركة لايكو لإدارة الفنادق والمنتجعات، ليختنشتاين، وعضو مجلس إدارة مصرف الواحة، ليبيا.

كما تولى عدة وظائف قيادية في القطاعين العام والخاص، في مجالات المحاسبة، الإدارة المالية، التحول الاستراتيجي، ونظم تخطيط الموارد للمؤسسا<u>ت.</u>



Dr. Eldanfour has held various key positions in academia as well as the public and private sectors, primarily in accounting, financial management, corporate transformation, and ERP systems. He has more than 22 years of hands-on experience in these domains, with 13 years of banking experience.

He has numerous publications and actively participates in highprofile events and conferences related to his expertise. يمتلك خبرة علمية وعملية تزيد عن 22 عامًا، منها 13 عامًا من الخبرة في القطاع المصرفي، وله بحوث وأوراق علمية منشورة، ويشارك بفعالية في المؤتمرات والفعاليات رفيعة المستوى المتعلقة بمجالات تخصصه.

Ms. Layla Algassab

Bachelor of Science in Accounting, Cardiff University, UK. Fellow of the Association of Chartered Certified Accountants (ACCA).

Ms. Alqassab is currently the Chief Financial Officer at the Benefit Company and a board member at Bahrain Fintech Bay W.L.L. and Sinnad W.L.L.

She has over 19 years of experience in banking, finance, audit, payments, and fintech.

She serves as an Advisory Board member to Women in Tech Bahrain Chapter and is on the Professional Sector Advisory Board of the University of Bahrain Business School.

Additionally, she is a member of the International Standards Committee with the Bahrain Association of Banks.

السيدة / ليلي القصّاب

بكالوريوس في المحاسبة، جامعة كارديف، المملكة المتحدة. زميلة جمعية المحاسبين القانونيين المعتمدين (ACCA).

تشغل السيدة القصّاب حاليًا منصب الرئيس التنفيذي للشؤون المالية في شركة بنفت، وهي عضو مجلس إدارة في شركة خليج البحرين للتكنولوجيا المالية ذ.م.م. وشركة سناد ذ.م.م.

تتمتع بخبرة تزيد عن 19 عامًا في الخدمات المصرفية، المالية، التدقيق، المدفوعات، والتكنولوجيا المالية.

كما أنها عضو في المجلس الاستشاري لمنظمة Women in Tech فرع البحرين، وعضو في المجلس الاستشاري للقطاع المهني في كلية إدارة الأعمال بجامعة البحرين.

بالإضافة إلى ذلك، فهي عضو في لجنة المعايير الدولية في جمعية مصارف البحرين.

Mr. Ahmed Abdulbari Abdulghaffar

Bachelor of Science in Economics and Finance, RMIT University, Melbourne, Australia (2006).

Mr. Abdulghaffar has 19 years of experience in various investment roles.

He currently serves as a Fund Manager at Bahrain Development Bank B.S.C. (C).

Previously, he was the Assistant Chief Executive Officer at Bahrain Cinema Company B.S.C., where he managed the company's investment portfolio and drove its growth across multiple asset classes.

Prior to that, he spent 14 years at the Bank of Bahrain and Kuwait B.S.C., holding various positions through consistent success and gradual advancement, ultimately becoming the Head of Wealth Management. In this role, he was responsible for investment advisory services, fixed income sales, and brokerage operations.

Mr. Abdulghaffar has extensive experience across a range of asset classes, including mutual funds, equities (local and regional), fixed income (local, regional, and international), and money market instruments. He has successfully managed client portfolios, designing strategies to meet the specific needs of both individual and institutional clients.

السيد / أحمد عبدالباري عبد الغفار

بكالوريوس في العلوم الاقتصادية والمالية، جامعة RMIT، ملبورن، أستراليا (2006).

يتمتع السيد عبد الغفار بخبرة تمتد لـ 19 عامًا في مختلف مجالات الاستثمارات.

يشغل حاليًا منصب مدير صندوق الاستثمار في بنك البحرين للتنمية ش.م.ب (مقفلة).

سبق له أن شغل منصب مساعد للمدير التنفيذي في شركة البحرين للسينما ش.م.ب.، حيث كان مسؤولًا عن إدارة محفظة الشركة الاستثمارية وتعزيز نموها عبر فئات الأصول المختلفة.

قبل ذلك، عمل لمدة 14 عامًا في بنك البحرين والكويت ش.م.ب.، حيث شغل عدة مناصب، وبفضل النجاح المستمر والتقدم التدريجي، أصبح رئيسًا لقسم إدارة الثروات. في هذا الدور، كان مسؤولًا عن تقديم استشارات استثمارية، مبيعات أدوات الدين، وخدمات الوساطة.

يمتلك السيد عبد الغفار خبرة واسعة في مجموعة من فئات الأصول، بما في ذلك – دون حصر – الصناديق الاستثمارية المشتركة، الأسهم (المحلية والإقليمية)، أدوات الدخل الثابت (المحلية والإقليمية والدولية)، وأدوات سوق النقد. كما نجح في إدارة محافظ العملاء، وخلق استراتيجيات تلبي احتياجات كل من العملاء الأفراد والمؤسسات.



Mr. Mahmood Radhi

Master of Business Administration (MBA) in Management, University of South Wales, UK.

Certified Treasury Professional (CTP), Association for Financial Professionals, USA.

Mr. Radhi is an experienced banker with expertise in treasury management, investment, capital markets, risk analysis, and business development.

Known for his strategic insights and effective risk mitigation, he has a proven track record in optimizing financial performance.

Dr. Jehad El-Nakla

Ph.D. in Numerical Analysis. Certified Director.

Dr. El-Nakla is a seasoned banker with over 35 years of experience in financial services and strategic leadership.

He has expertise in board governance, strategy building, corporate governance, and enhancing transparency, disclosure, and accountability.

Dr. El-Nakla's experience includes senior executive roles in commercial banking, with board memberships and chairmanships across multiple countries. He has experience in aligning subsidiaries' strategies with the parent group's strategy.

Additionally, he served as the General Manager of a leading Credit Rating Agency in the Middle East.

Mr. Ismail AlSarraf

Mr. AlSarraf is a visionary leader with over 20 years of experience in management and leadership.

He is the founder of his own company specializing in real estate, development, and construction and has played a significant role in advancing these sectors within the Kingdom during his tenure as Chairman of the Board.

Additionally, he is a regular commentator on economic and financial affairs in Bahrain, the region, and globally, staying actively engaged with financial markets and exploring new business opportunities.

In his spare time, he enjoys reading and keeping up with the latest economic and financial developments.

Ms. Fatima Ashoor

Professional Doctorate in Business Administration. Master's Degree in Business Administration (Distinction, Second Class Honor). International Diploma in Compliance. Certified Anti-Money Laundering (AML) Specialist.

Ms. Ashoor is a seasoned professional in Compliance, AML/CFT, Combating Financial Crimes Risk Management, and

السيد / محمود رضِي

ماجستير في إدارة الأعمال (MBA)، جامعة ساوث ويلز، المملكة

شهادة مدير مالي معتمد (CTP)، رابطة المهنيين الماليين (AFP)، الولايات المتحدة الأمريكية.

السيد رضي مصرفي متمرس يتمتع بخبرة طويلة في إدارة الخِزينة، الاستثمار، أسواق رأس المال، تحليل المخاطر، وتطوير

معروف برؤيته الاستراتيجية وفعاليته في تحوط المخاطر، كما يتمتع بسجل حافل في تحسين الأداء المالي.

الدكتور / جهاد النقلة

دكتوراه في التحليل العددي. عضو مجلس إدارة معتمد.

الدكتور النقلة مصرفي متمرس يتمتع بخبرة تزيد عن 35 عامًا في الخدمات المالية والقيادة الاستراتيجية.

لديه القدرة على تقديم وجهات نظر موضوعية لمجالس الإدارة، والمشاركة الفعالة في تطوير الاستراتيجيات، وحوكمة الشركات، وتعزيز الشفافية، والإفصاح، والمساءلة.

تشمل خبرته المصارف التجارية على المستويات التنفيذية العليا، بما في ذلك عضوية ورئاسة مجالس الإدارات في عدة دول، واكتسب خبرة في تنسِيق استراتيجيات الشركات التابعة مع استراتيجية الشركة الأمر.

بالإضافة إلى ذلك، شغل منصب المدير العام لإحدى كبرى وكالات التصنيف الائتماني العالمية في منطقة الشرق الأوسط.

السيد / إسماعيل الصراف

السيد/ الصراف رائد ذو رؤية يتمتع بأكثر من 20 عامًا من الخبرة في الإدارة والقيادة.

وهو مؤسس شركته الخاصة المتخصصة في العقارات والتطوير والبناء، حيث لعب دورًا كبيرًا في تطوير هذه القطاعات داخل المملكة خلال فترة رئاسته لمجلس الإدارة.

إلى جانب ذلك، فهو معلق منتظم على القضايا الاقتصادية والمالية في البحرين، المنطقة، والعالم، حيث يحرص على متابعة الأسواق المالية واستكشاف الفرص الجديدة في عالم الأعمال.

كما يستمتع بالقراءة في أوقات الفراغ والبقاء على اطلاع دائم على التطورات الاقتصادية والمالية.

السيدة / فاطمة عاشور دكتوراه مهنية في إدارة الأعمال. ماجسَّتير في إدارة الأُعمال (امتياز مع مرتبة الشرف الثانية). دبلوم دولي في الامتثال. أخصائية معتمدة في مكافحة غسل

السِيدة عاشور خبيرة متمرسة في الامتثال، مكافحة غسل الأموال وتمويل الإرهاب، إدارة مخاطر الجرائم المالية، والعقوبات



Financial Sanctions, with over 20 years of experience in the banking sector.

She is approved by the Central Bank of Bahrain and has a proven track record of leading and managing Compliance functions in various banks.

Ms. Ashoor possesses strong knowledge of the banking regulatory framework in Bahrain and international standards such as FATF Recommendations, Wolfsberg Principles, and Basel Committee Guidelines.

She has completed the Women on Board program and has excellent analytical, communication, and leadership skills.

المالية، ولديها أكثر من 20 عامًا من الخبرة في القطاع المصرفي.

معتمدة من قبل مصرف البحرين المركزي، وتمتلك سجلًا حافلًا في قيادة وإدارة وظائف الامتثال في مختلف البنوك.

لديها معرفة قوية بالإطار التنظيمي المصرفي في البحرين والمعايير الدولية مثل توصيات مجموعة العمل المالي (FATF)، مبادئ وولفسبيرج، وإرشادات لجنة بازل.

كما أكملت برنامج المرأة في مجلس الإدارة، وتتمتع بمهارات تحليلية، تواصلية، وقيادية ممتازة.

Dr. Ahmed Ali Attiga

Ph.D. in Finance, University of Wisconsin-Madison. M.S. MBA Investments, Banking & Finance, University of Wisconsin-Madison.

M.S. International Economies, University of Wisconsin-Madison.

BA (Summa Cum laude), Economics & Finance, Kuwait University.

Dr. Attiga is an economist, banker, and asset manager with nearly 30 years of experience in banking, international investments, economic development, and finance. He served 20 years at the World Bank Group, including leading the Middle East program for the International Finance Corporation (IFC).

During his tenure as Chief Executive Officer of the Arab Petroleum Investments Corporation (APICORP), the institution was ranked as the highest credit-rated financial institution in the Arab World.

Dr. Attiga has served on the boards of multiple institutions across the public, private, and civil society sectors.

His academic and professional contributions have earned him numerous awards and recognitions, including being ranked among the top 50 CEOs in the Oil & Gas sector in the MENA region.

الدكتور / أحمد على عتيقة

دكتوراه في الاقتصاد والتمويل، جامعة ويسكونسن - ماديسون، الولاِّياَّت المتحدة الأمريكية.

ماجستير في إدارة الأعمال، جامعة ويسكونسن- ماديسون ماجستير في الاقتصاد للدولي، جامعة ويسكونسن - ماديسون، الولايات المتحدة الأمريكية.

بكالوربوس مع مرتبة الشرف الأولى، جامعة الكويت.

الدكتور عتيقة اقتصادي ومصرفي يتمتع بخبرة تقترب من 30 عامًا في البنوك، الاستثمار، إدارة الأصول، التنمية الاقتصادية، والتمويل الدُّولي. عمل لمدة 20 عامًّا في مجموعة البنك الدولي، من ضمنها قيادته لبرنامج مؤسسة التمويل الدولية (IFC) في الأردن والشرق الأوسط.

خلال شغله لمنصب الرئيس التنفيذي للمؤسسة العربية للاستثمارات البترولية (APICORP)، نجحت المؤسسة في تحقيق أعلى تصنيف ائتماني إقليميًا بين جميع البنوك والمؤسسات المالية في المنطقة العربية.

شغل الدكتور عتيقة عضوية مجالس إدارة في عدد من مؤسسات القطاّعات العامة والخاصة والمجتمع المدني.

حصل على العديد من الجوائز التقديرية والمهنية والأكاديمية في مجالات عمله، ومنها تصنيفه ضمن أقوى 50 رئيسًا تنفيذيًا في قطاع النفط والغاز في الشرق الأوسط وشمال إفريقيا.

Mr. Husain Alshehab

Master's in International Business Management. Bachelor's in Mechanical Engineering. Fellowship in Leaders for Democracy. Executive Education in Sustainable Business Strategy. Associate Value Specialist.

GCC Board of Directors Institute – Building Better Boards: Global Best Practices.

Best Practices for Audit & Risk Committees.

Mr. Alshehab is a Bahraini professional with over 19 years of experience in asset management, specializing in public equities and private investments.

السيد / حسين آل شهاب ماجستير في إدارة الأعمال الدولية. بكالوريوس في الهندسة الميكانيكية. زُمِّالةُ قادة الديمقراطية. التعلَيْمُ الْتنفيذي في استراتيجية الأعمال المستدامة. أخصائي قيمة مشارك. معهد مجلس الإدارة لدول مجلس التعاون الخليجي – بناء مجالس أفضل: أفضل الممارسات العالمية. أفضل الممارسات للجان التدقيق والمخاطر.

السيد آل شهاب بحريني يتمتع بخبرة تزيد عن 19 عامًا في إدارة الأصول، متخصصًا في الأسهم العامة والاستثمارات الخاصة.

Bank ABC (Arab Banking Corporation B.S.C.) is licensed as

a conventional wholesale bank by the Central Bank of Bahrain



He is a board member of Gulf Hotel Group, Delmon Poultry Company, Bahrain National Life Assurance Company, and Bahrain National Holding Company.

He is the CEO of Growth Consultancy and Management and the founder of Dukan Café.

وهو عضو مجلس إدارة في مجموعة فنادق الخليج، وشركة دلمون للدواجن، وشركة البحرين الوطنية للتأمين على الحياة، وشركة البحرين الوطنية القابضة.

كما يشغل منصب الرئيس التنفيذي للنمو للاستشارات والإدارة، وهو مؤسس دكان كافيه.

Mr. Yusuf Hasan

MBA, DePaul University, USA, Bachelor's degree in Industrial Management (Finance), KFUPM, Saudi Arabia

Currently, Yusuf serves as an Independent Director at WeDeliver in Bahrain and stc pay Bahrain and stc pay Bahrain Remittances Company, where he also chairs the Audit & Corporate Governance Committee. Previously, he was an Independent Director at Ahli United Bank-Kuwait (June 2022 – February 2024).

He is a seasoned financial professional with over 32 years of experience in banking supervision, insurance, finance, investment accounting, and fintech. He possesses extensive knowledge in banking oversight, accounting, investments, retail and wholesale banking, capital markets, compliance, and risk management. Throughout his career, he has played a pivotal role in supervising Domestic Systemically Important Banks (D-SIBs) in Bahrain, including Ahli United Bank (AUB), Bank of Bahrain and Kuwait (BBK), and National Bank of Bahrain (NBB).

السيد / يوسف حسن

ماجستير في إدارة الأعمال، جامعة ديبول في الولايات المتحدة الأمريكية،

بكالوريوس في الإدارة الصناعية (تخصص: المالية)، جامعة الملك فهد للبترول والمعادن بالسعودية.

حاليًا، يشغل يوسف منصب عضو مجلس إدارة مستقل في شركة WeDeliver في البحرين، بالإضافة إلى عضويته في مجلس إدارة شركة stc pay البحرين للتحويلات، حيث يترأس لجنة التدقيق والحوكمة. كما شغل سابقًا منصب عضو مجلس إدارة مستقل في البنك الأهلي المتحد-الكويت (يونيو 2022 – فبراير 2024).

السيد/ حسن هو خبير مالي متمرس يتمتع بأكثر من 32 عامًا من الخبرة في الإشراف المصرفي، والتأمين، والتمويل، ومحاسبة الاستثمار، والتكنولوجيا المالية. يتمتع بمعرفة واسعة في مجالات الإشراف المصرفي، والمحاسبة، والاستثمارات، والخدمات المصرفية للأفراد والجملة، وأسواق رأس المال، والامتثال، وإدارة المخاطر. خلال مسيرته المهنية، أشرف على الإشراف على البنوك ذات الأهمية النظامية المحلية (D-SIBs) في البحرين، بما في ذلك البنك الأهلي المتحد، بنك البحرين والكويت، وبنك البحرين الوطني.